

【Report on Tohoku Volunteer Program 2012】

Mother Tongue (Chinese)

Name: 褚秋霞

1. What impression did you have on Tohoku after 1.5 year of disaster?

受灾地区不仅是家园的重建，更是需要人们内心的关怀。

2. Please describe your experiences and tell us your reflection of them (for example, the work which you were engaged in, people's conditions you observed, the stories you heard from them, and any other interesting experiences you would like to share with readers of this report).

最大的感受是得到的比自己付出的多很多，自己做的真的是很少，甚至是感觉到自己完全是被接待了。不过看到当地的老奶奶们现在能开心的和我们交谈，还给我们做很好吃的食物招待我们，虽然不太懂她们当地的方言，不过看到她们能够振作起来，真的是很开心。

3. What did you learn from Tohoku and what would you like to suggest to your country people in case of natural disasters that might happen in your country?

也许自己做的很少，只要有爱心，哪怕是自己简单的去看望也会帮助到他人。

4. Your message to your country people

在灾难来到的时候，可以看到没有任何的国界，我们是地球村的一家人，在互相的帮助与体谅中让我们能够更加的连结在一起。